
Gostynin, 22 stycznia 2018r. 

 

Pan/i 

…………………………………… 

 

Zapraszam na XL Sesję Rady Gminy Gostynin, która odbędzie się w dniu 30 stycznia 2018r. o 
godz. 8.30 w sali posiedzeń Urzędu Gminy Gostynin. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad,  

- wnioski do porządku obrad. 

2. Interpelacje i zapytania radnych. 

3. Sprawozdanie Wójta z działalności za okres międzysesyjny i z realizacji uchwał Rady 
Gminy Gostynin. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie: uzupełniającego wyboru ławników na kadencję 2016-2019. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie: przyjęcia wieloletniego programu gospodarowania 
mieszkaniowym zasobem gminy Gostynin na lata 2018-2022. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie: udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostynińskiemu na 
realizację zadania dotyczącego przebudowy drogi powiatowej nr 1428W Stanisławów 
Skrzański-Mniszek. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie: udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostynińskiemu na 
realizację zadania dotyczącego przebudowy drogi powiatowej nr 1418W Strzałki-Gostynin. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie: udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostynińskiemu na 
realizację zadania dotyczącego przebudowy drogi powiatowej nr 1410W Solec-Zaborów 
Nowy. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie: udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostynińskiemu na 
realizację zadania dotyczącego przebudowy drogi powiatowej nr 1404W Zuzinów-Krzywie-
Gorki w m. Huta Nowa. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie: udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostynińskiemu na 
realizację zadania dotyczącego przebudowy drogi powiatowej nr 1450W Gostynin-Lipianki. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie: udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostynińskiemu na 
realizację zadania dotyczącego przebudowy drogi powiatowej nr 1405W Zaborów Stary-
Górki w związku z budową ścieżki pieszo-rowerowej w m. Białotarsk. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany Uchwały Nr 182/XXXII/2009 z dnia 26 czerwca 2009 
roku w sprawie poboru w formie inkasa: podatku rolnego, podatku leśnego i podatku od 
nieruchomości oraz powołania inkasentów. 

13. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Budżetową Gminy Gostynin na 2018 rok. 



14. Podjęcie uchwały w sprawie: przyjęcia raportu z realizacji Programu Ochrony Środowiska 
dla Gminy Gostynin na lata 2012 – 2015 z uwzględnieniem lat 2016 – 2019. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie: przyjęcia Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Gostynin 
na lata 2017 – 2020 z uwzględnieniem perspektywy do roku 2024. 

16. Informacja Przewodniczących komisji o realizacji wniosków komisji. 

17. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

18. Przyjęcie protokołu, z poprzedniej sesji. 

19. Sprawy różne i wolne wnioski. 

20. Zakończenie obrad Sesji.      

 

    Przewodniczący Rady Gminy  

  Tomasz Bronisław Lewandowski 

           

 

Na podstawie art.25 ust.1 pkt 3 ustawy z 8 marca1990r. o samorządzie gminnym (tekst jedn. Dz. U. z 2017r., poz. 1875, 2232) 
pracodawca obowiązany jest zwolnić radnego od pracy zawodowej w celu umożliwienia mu brania udziału w pracach organów 
gminy. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Protokół 

z obrad XL Sesji Rady Gminy Gostynin, 

z dnia 30 stycznia 2018 r. 

 

 

Stan Rady Gminy  - 15 radnych 

Obecnych  - 13 radnych  

Lista obecności radnych w załączeniu. 

Zaproszeni i goście w/g listy obecności. 

 

W sesji udział wzięli: 

1. Wójt Gminy – Edmund Zieliński 

2. Z-ca Wójta Gminy – Andrzej Szyszka 

3. Sekretarz Gminy – Marzena Bulińska 

4. Skarbnik Gminy – Patrycja Rosa 

5. Kierownik SO - Krzysztof Czerwiński 

6. Prawnik – Konrad Wypych 

7. Prezes ZK- Paweł Czarnecki 

8. Kierownik RG – Eliza Starczewska 

9. Kierownik RRiG – Bożena Durma 

 

Do punktu 1-go. 

Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  

Otwarcia sesji o godz. 8.30 dokonał Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław 

Lewandowski. Powitał Radnych, Wójta Gminy, Z-cę Wójta, Sekretarza Gminy, Skarbnika Gminy, 

Prezesa ZK, Kierowników Referatów Urzędu Gminy, przedstawicieli poszczególnych referatów, 

Prawnika, Sołtysów oraz media i wszystkich obecnych.  

Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność i rozpoczął obrady. 

 

Do punktu 2-go.  

Interpelacje i zapytania radnych. 

Radny Piotr Piotrowski zgłosił 4 interpelacje: 

1. Panie Wójcie chciałem zgłosić znak, zgłaszaliśmy już ten znak w Górkach Pierwszych, jest 

pomazany i tablica opuszczona. 

2. Również w Zuzinowie z numerami posesji też ten znak jest zniszczony. 

3. Po raz kolejny zgłaszam problem dolewki asfaltu od drogi gminnej do drogi wojewódzkiej. Za 

każdym razem dostajemy inna odpowiedź, tutaj Pan Sołtys prosi i mieszkańcy i ja też, żebyśmy 

dostali jakąś konkretną odpowiedź i żeby Pan dotrzymał słowa i żeby to dokończyć i zrobić tak jak 

należy. 

4. Kolejna sprawa w Górkach Drugich zalewnie kanalizacji, są dwa miejsca strategiczne, zadolenia 

na Górkach Drugich, gdzie woda z pół wlewa się do kanalizacji. Również bym prosił, żeby Pan 

Wójt i Pan Prezes ZK przyjrzeli się tej sprawie. 

 

Radny Jerzy Węglewski  zgłosił 2 interpelacje:  

1. Panie Wójcie, ja chciałem zapytać, w sprawie kanalizacji w Sokołowie, jaka część kanalizacji 

jest odebrana? Procentowo, konkretnie, które odcinki są odebrane? Ile jest tych usterek, o których 

Pan mówił na zebraniu sołeckim? Jak to się wiąże z odbieraniem pozostałym tej kanalizacji? 

2. Po drugie jaki jest ostateczny termin zakończenia tej inwestycji? 

 

Radna Marzena Staniszewska zgłosiła 4 interpelacji: 

1. Panie Wójcie, ja chciałabym złożyć głównie interpelacje dotyczące dróg. Jadąc dziś na sesję 

przejeżdżałam te newralgiczne miejsca i powiem szczerze, że są w krytycznym stanie. Według mnie 



powinny być trzy zamknięte drogi. Ale widziałam na stronie internetowej BIP, że jest ogłoszony 

przetarg na dostawę tłucznia na remonty dróg, w ramach bieżącego utrzymania dróg. Ja bardzo bym 

prosiła drogę, przede wszystkim całą Gorzewo-Janowo, szczególnie od Lucienia, wjeżdżając na tą 

drogę, jest w sumie nieprzejezdna. 

2. Następna droga, gdzie robiliśmy asfalt, w kierunku Pana Czesława Sikorskiego, ten nowy asfalt, 

tam zjeżdżając z tego asfaltu, nie da się jechać po prostu, można coś urwać przy samochodzie. Tam 

będzie taki odcinek co najmniej z 500m. Ludzie po przekopywali, żeby odprowadzić w jakiś sposób 

wodę. 

3. Jeszcze też jeden odcinek, zjazd z drogi Jędrusiowa Polna, w kierunku Białych Źródeł, jest 

okropnie. 

4. No i Białe też nie ulega wątpliwości, ta droga powinna, w tej chwili być zamknięta, zjeżdżając z 

drogi powiatowej w kierunku Antoninowa. Tam jest taka kałuża, że w sumie to samochód by 

utonął. 

To te, które wymieniłam, jeszcze ewentualnie zejdę do referatu do pana Jarka i jeszcze jemu to 

przekaże. 

 

Radny Szymon Szczypawka zgłosił 1 interpelacje:  

1. Panie Wójcie, drogi rzeczywiście są w fatalnym stanie, ale na to nie mamy zbyt dużego wpływy, 

natomiast tez chciałbym zwrócić uwagę na te rozlewiska, które są przy drogach i gminnych i 

powiatowych., Ja wiem, że tutaj Pan Prezes ZK monituje na bieżąco natomiast, jeszcze teraz po 

roztopieniu tego śniegu, żeby też tam przejechać i sprawdzić, bo może trzeba gdzieś coś przekopać. 

Bo w niektórych przypadkach rzeczywiście ta woda porobiła jeziora i zbliża się do domu. Ja też 

mam takie dwa odcinki Bielawy i Łokietnica, gdzie rzeczywiście jest tragicznie. W Mysłowni jest 

taka sama sytuacja. Żeby gdzieś tam przejechać, może wystarczy gdzieś tam przekopać, żeby trochę 

ta woda odeszła, bo rzeczywiście ten śnieg się roztopił i jest tragicznie. 

 

Radna Mariola Dan-Liberadzka zgłosiła 1 interpelacje: 

1. Panie Wójcie ja chciałabym się przypomnieć odnośnie tej drogi w Bolesławowie, jakby już te 

ciężkie warunki pozwoliły na coś, żeby zrobić, to prosiłabym, bo mieszkańcy strasznie narzekają na 

tą drogę. W tamtym roku nie było tam równane ze względu na to, że nie wiedzieliśmy dokładnie na 

jakim odcinku będzie ta droga asfaltowa, a dalsza część wsi po prostu została, no nie naprawiona ta 

droga. Tam są okropne dziury, w tej chwili to już nie ma, z której strony ich omijać, bo są na całości 

drogi. Bardzo bym prosiła. 

 

Do punktu 3-go. 

Sprawozdanie Wójta z działalności za okres międzysesyjny i z realizacji uchwał Rady Gminy 

Gostynin przedstawił Wójt Gminy Edmund Zieliński. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.  

(Radny Marek Kołodziejski doszedł na salę posiedzenia). 

 

Do punktu 4-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

w sprawie: uzupełniającego wyboru ławników na kadencję 2016-2019. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: zgodnie z przepisami, 

wyboru będziemy dokonywać w głosowaniu tajnym. Przedtem kandydaci, którzy zostali zgłoszeni, 

jako kandydaci na ławników do sadów powszechnych, zostali, zaopiniowani prze powołany przez 

Radę Gminy Zespół. Zespół w kładzie Pan Marek Balcerzak, przewodniczący, Zbigniew Stanisław 

Osmałek Z-ca przewodniczącego, Ewa Michalska, członek, Marzena Agnieszka Staniszewska, 

członek, Jolanta Elżbieta Sulma, członek. Zajmowali się zaopiniowaniem kandydata na ławnika do 

sądów powszechnych Pana Andrzeja Feliksa Ziółkowskiego. Proszę o przedstawienie opinii, po tej 

opinii, poproszę Państwa o zgłaszanie kandydatów do komisji skrutacyjnej, która przeprowadzi 

tajne głosowanie.  



Przewodniczący Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników do sądów powszechnych 

Marek Balcerzak odczytał opinię, która stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: dziękuję bardzo za 

przedstawienie opinii. Z opinii wynika, że kandydat spełnia warunki formalne, więc możemy 

przystąpić do głosowania tajnego, ta jak mówią przepisy i projekt uchwały. W tym momencie 

proszę o zgłaszanie kandydatów do komisji skrutacyjnej, która po ukonstytuowaniu, wybierze 

swojego przewodniczącego i członków. Proponuje komisję skrutacyjna w składzie 3 osobowym. 

Proszę o zgłaszanie kandydatur: 

Radna Marzena Staniszewska - wyraziła zgodę na kandydowanie, 

Radny Piotr Piotrowski – wyraził zgodę na kandydowanie,  

Radna Mariola Dan-Liberadzka – wyraziła zgodę na kandydowanie. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: pozwólcie Państwo, że 

dla usprawnienia zamykam listę. Proponuję przegłosowanie. Kto jest „za” przyjęciem tych trzech 

kandydatów. 

Radni 13 głosami za przyjęli komisję skrutacyjną. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: Szanowni Państwo 

ogłaszam 5-minutowa przerwę w celu ukonstytuowania się komisji, zapoznania się z regulaminem 

głosowania i przedstawieniem, po wznowieniu obrad regulaminu głosowania Radnym.  

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: wznawiam obrady po 5-

minutowej przerwie. Rada Gminy przed przerwą wybrała komisję skrutacyjną. Komisja skrutacyjna 

myślę, że się ukonstytuowała. Proszę o przedstawienie składu komisji. I przeprowadzenie tajnego 

głosowania, przedtem odczytanie regulaminu głosowania Radnym, rozdanie kart, zebranie kart, 

sporządzenie protokołu i przedstawienie wyników głosowania. Proszę o głos komisję skrutacyjną.  

Radna Marzena Staniszewska:’ komisji ukonstytuowała się, Przewodniczącą Komisji Skrutacyjnej 

jest Marzena Staniszewska i członkowie Pani Mariola Dan-Liberadzka i Pan Piotr Piotrowski. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: dziękuję, proszę o 

odczytanie regulaminu głosowania, przeprowadzenie głosowania, sporządzenie protokołu i 

odczytanie wyników. 

Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej Marzena Staniszewska odczytała regulamin głosowania, 

który stanowi załącznik do protokołu. 

Komisja Skrutacyjna przeprowadziła głosowanie.  

Komisja Skrutacyjna rozdała karty do głosowania.  

Komisja Skrutacyjna zebrała karty do głosowania. 

Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej Marzena Staniszewska odczytała protokół, z 

przeprowadzonych wyborów, który stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: dziękuję bardzo 

Przewodniczącej Komisji Skrutacyjnej. Szanowni Państwo wracamy do projektu uchwały, ja 

poprosiłbym o opinie Pana Mecenasa, czy należałoby zmienić zapis w § 1, czy w ogóle nie 

przyjmować uchwały?  

Prawnik Konrad Wypych: uważam, że Rada powinna podjąć uchwałę stwierdzającą wynik 

głosowania, więc należy wprowadzić poprawkę, że Rada Gminy stwierdza, że nie dokonano 

wyboru.  

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: dziękuję bardzo, 

zaproponuję tą zmianę w § 1, „stwierdza się, że w głosowaniu tajnym nie dokonano 

uzupełniającego wyboru ławników do Sądu Okręgowego w Płocku na kadencję 2016-2019”, to jest 

proponowana przeze mnie zmiana. Myślę, że powinniśmy najpierw tą zmianę przegłosować. 

Radni zmianę do uchwały w § 1 przyjęli 13 głosami za. 

Uchwała nr 258/XL/2018 została przyjęta 12 głosami za i 1 wstrzymującym się i stanowi załącznik 

do protokołu.  

 

Do punktu 5-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 



w sprawie: przyjęcia wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy 

Gostynin na lata 2018-2022. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 259/XL/2018 została przyjęta 13 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 6-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

w sprawie: udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostynińskiemu na realizację zadania 

dotyczącego przebudowy drogi powiatowej nr 1428W Stanisławów Skrzański-Mniszek. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: Szanowni Państwo, mamy przed sobą blok 6 uchwał przyznających  

pomoc finansową dla powiatu gostynińskiego dotyczy to budowy dróg powiatowych. Dodajmy, że 

to jest pomoc finansowa dla powiatu gostynińskiego. Powiat ze swojej strony dokłada swoje środki, 

także nie będą to tylko drogi budowane za nasze środki, jest to tylko udzielone wsparcie. I tak jeśli 

chodzi o Stanisławów Skrzański, to jest to pomoc w wysokości 50tys. zł, kolejna pomoc na drogę nr 

1418W Strzałki-Gostynin kwota 100tys. zł, droga 1410W Solec-Zaborów Nowy kwota 120tys. zł, 

droga 1404W Zuzinów-Krzywie-Górki w m. Huta Nowa kwota 180tys. zł, dalej droga 1450W 

Gostynin-Lipianki kwota 150tys. zł, i droga 1405W Zaborów Stary-Górki, to jest budowa ścieżki 

pieszo-rowerowej w wysokości 50tys. zł. Łącznie w tym roku udzielamy pomocy finansowej 

powiatowi gostynińskiemu w kwocie 650tys. zł. Jest to znacząca pomoc, ale dzięki temu oczywiście 

zyska nasze społeczeństwo. Konkretne odcinki dróg powiatowych, z których też oczywiście nasi 

mieszkańcy korzystają i też uznajemy je za zasadne, stąd to wsparcie finansowe, dla tych 6 

kolejnych przedsięwzięć, które proponujemy dzisiaj przyjąć. To jest w ślad za uchwała budżetową, 

którą Państwo przyjęliście w grudniu, bo ta pomoc została już uchwalona w budżecie Gminy 

Gostynin na 2018 rok, a kolejną rzeczą jest właśnie podjęcie konkretnych uchwał, na konkretne 

zadania.  

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 260/XL/2018 została przyjęta 12 głosami za i 1 wstrzymującym się i stanowi załącznik 

do protokołu.   

 

Do punktu 7-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

w sprawie: udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostynińskiemu na realizację zadania 

dotyczącego przebudowy drogi powiatowej nr 1418W Strzałki-Gostynin. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 261/XL/2018 została przyjęta 12 głosami za i 1 wstrzymującym się i stanowi załącznik 

do protokołu.  

 

Do punktu 8-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

w sprawie: udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostynińskiemu na realizację zadania 

dotyczącego przebudowy drogi powiatowej nr 1410W Solec-Zaborów Nowy. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 262/XL/2018 została przyjęta 13 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 9-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

w sprawie: udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostynińskiemu na realizację zadania 

dotyczącego przebudowy drogi powiatowej nr 1404W Zuzinów-Krzywie-Gorki w m. Huta Nowa. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 263/XL/2018 została przyjęta 12 głosami za i 1 wstrzymującym się i stanowi załącznik 

do protokołu. 

 



Do punktu 10-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

w sprawie: udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostynińskiemu na realizację zadania 

dotyczącego przebudowy drogi powiatowej nr 1450W Gostynin-Lipianki. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 264/XL/2018 została przyjęta 12 głosami za i 1 wstrzymującym się i stanowi załącznik 

do protokołu. 

 

Do punktu 11-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

w sprawie: udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostynińskiemu na realizację zadania 

dotyczącego przebudowy drogi powiatowej nr 1405W Zaborów Stary-Górki w związku z budową 

ścieżki pieszo-rowerowej w m. Białotarsk. 

Radny Jerzy Węglewski: Szanowni Państwo, w tym punkcie zabiorę glos w jednym zdaniu 

króciutkim, bo wcześniejsze punkty dotyczyły budowy dróg, współfinansowania dróg powiatowych 

przez gminę, tutaj się wstrzymałem od głosowania, czyli nie jestem „za”, ani nie jestem „przeciw”, 

uważam, że drogi są potrzebne, jednak w tym punkcie głosujemy budowę ścieżki pieszo-

rowerowej. I tutaj myślę, że tutaj jest dużą przesadą, żeby dofinansowywać budowę ścieżek pieszo-

rowerowych, kiedy nie wiem, dwie godziny temu wielu Radnych zgłaszało potrzebę na drogach 

gminnych, gdzie drogi gminne są nieprzejezdne, a Gmina będzie tutaj głosować, czy Radni będą 

głosować dotację do ścieżek pieszo-rowerowych przy drodze powiatowej. Myślę, że jednak 

powinniśmy się zastanowić, czy ma iść tak dalej, gospodarowanie pieniędzmi Gminy Gostynin, 

wydawanie ich na dotacje do innych jednostek samorządowych, kiedy w naszej jednostce są 

ogromne potrzeby. Nie będę wspominał o siedzibie, o drogach, w złym stanie, które będą wiosną, 

jeszcze w gorszym stanie, o tym wiemy. I teraz dotacje do ścieżki pieszo-rowerowej, myślę, ze 

powinniśmy się nad tym punktem zastanowić poważnie. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: ta ścieżka pieszo-

rowerowa służy tez poprawie bezpieczeństwa. 

Radny Jerzy Węglewski: tak, ale Panie Przewodniczący, ale wie Pan na gminie jakie są drogi i 

słyszy Pan, jak wszyscy Radni zgłaszają, że drogi są inne nieprzejezdne i budowa w tym czasie 

ścieżek pieszo-rowerowych, dotacja do ścieżki przy drodze powiatowej jest nie na miejscu. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 265/XL/2018 została przyjęta 12 głosami za i 1 przeciw i stanowi załącznik do 

protokołu. 

 

Do punktu 12-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

w sprawie: zmiany Uchwały Nr 182/XXXII/2009 z dnia 26 czerwca 2009 roku w sprawie poboru w 

formie inkasa: podatku rolnego, podatku leśnego i podatku od nieruchomości oraz powołania 

inkasentów. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 266/XL/2018 została przyjęta 13 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 13-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

zmieniającej uchwałę Budżetową Gminy Gostynin na 2018 rok. 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: omówiła projekt uchwały. Szanowni Państwo w uchwale 

budżetowej Gminy Gostynin na 2018 rok, dokonujemy jednej zmiany, a mianowicie zabezpieczamy 

środki w wysokości 50tys. zł na realizację zadania z zakresu ochrony przeciwpożarowej, tj. 

udzielenie dotacji celowej dla podmiotu spoza sektora finansów publicznych, z przeznaczeniem na 

zakup samochodu strażackiego, mianowicie dofinansowanie tego zakupu dla OSP w Białotarsku, a 

środki te przesuwamy w wysokości 30tys. zł, zmniejszenie wydatków na zadaniu w zakresie 



rozbudowy sieci wodociągowej w m. Gulewo i 20tys. zł, z przebudowy drogi gminnej w m. Rębów. 

To jest jedna zmiana dokonana w uchwale budżetowej. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 267/XL/2018 została przyjęta 11 głosami za i 1 przeciw i 1 wstrzymującym się i 

stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 14-go. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: Szanowni Państwo, w kolejnych dwóch punktach przyjmujemy 

dwa dokumenty strategiczne, a mianowicie raport z realizacji Programu Ochrony Środowiska dla 

Gminy Gostynin na lata 2012 – 2015 z uwzględnieniem lat 2016 – 2019 oraz Programu Ochrony 

Środowiska dla Gminy Gostynin na lata 2017 – 2020 z perspektywą na lata 2021-2024. 

Opracowanie tych dwóch dokumentów strategicznych zleciliśmy firmie EKO-GEO GLOB i 

pozwólcie Państwo, że tą firmę dzisiaj będzie reprezentowała Pani Agnieszka Skrabut, która te dwa 

dokumenty pokrótce przedstawi. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: dziękuję Panie Wójcie, 

witam przedstawiciela firmy, witam bardzo serdecznie na naszym posiedzeniu.  

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: odczytał projekt uchwały 

w sprawie: przyjęcia raportu z realizacji Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Gostynin na 

lata 2012 – 2015 z uwzględnieniem lat 2016 – 2019. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: myślę, że możemy tą 

uchwałę przyjąć, a dopiero później Państwo omówią nam program ochrony środowiska.  

Wójt Gminy Edmund Zieliński: mogą jeden i drugi pokrótce, ale jak Państwo wolą. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: myślę, że tak, że 

przyjmijmy ten projekt uchwały, a nad tym programem dopiero nam Państwo tutaj przedstawią. Bo 

to jest raport z realizacji, więc to jest to, co już się zadziało. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 268/XL/2018 została przyjęta 12 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

(Radny Szymon Szczypawka wyszedł z sali posiedzenia). 

 

Do punktu 15-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

w sprawie: przyjęcia Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Gostynin na lata 2017 – 2020 z 

uwzględnieniem perspektywy do roku 2024. 

Pani Agnieszka Skrabut: nasz firma opracowała Program Ochrony Środowiska dla Gminy Gostynin 

na lata 2017-2020 z uwzględnieniem perspektywy na lata 2021-2024. Metodyka opracowania 

programu polegała na zebraniu materiałów źródłowych, określenie celów i kierunków 

wynikających ze zdiagnozowanych problemów i zagrożeń, sformułowanie konkretnych zadań, 

także wskazanie wskaźników monitorowania, wskazanie możliwych źródeł finansowania oraz 

opracowanie systemu realizacji programu. W ramach opracowania dokumentu my musieliśmy 

dokonać analizy wszystkich komponentów środowiska, jednym z komponentów było powietrze. 

Gmina Gostynin została zakwalifikowana do strefy mazowieckiej, w której występują 

przekroczenia pyłów PM 10, ozonu, benzoalfapirenu. Natomiast należy wspomnieć o tym, iż to, że 

takie przekroczenia występują na terenie strefy, nie oznacza, że koniecznie występują na terenie 

gminy. Na terenie gminy odnotowano negatywne zanieczyszczenia powietrza, które są generowane 

głównie przez kotłownie indywidualne oraz budynki mieszkalne na terenie gminy, szczególnie w 

sezonie zimowym. Kolejnym komponentem, który analizowano był hałas. Na terenie gminy nie 

prowadzone są pomiary hałasu. Jednakże oddziaływanie hałasu określiliśmy na podstawie dróg 

krajowych i autostrad, które przebiegają przez teren gminy. Co 5 lat Generalny Dyrektor Dróg 

Krajowych i Autostrad prowadzi takie badania na temat średniego dobowego ruchu pojazdów, co 

pozwala określić mniej więcej jakie są oddziaływania tego hałasu. Jak widać w tabeli, największy 

udział pojazdów występuje na autostradzie A1 i średni dobowy ruch pojazdów wynosi 19643 

pojazdy na dobę. Watro też wspomnieć, że jest dość duży udział samochodów ciężarowych wśród 



tych wszystkich pojazdów, w związku z tym możemy stwierdzić, że przekroczenia hałasu na terenie 

gminy występują. Kolejnym komponentem, które analizowaliśmy były pola elektromagnetyczne. 

Na terenie gminy pomiary pól przeprowadzono w roku 2014, na terenie m. Lucień i tutaj jeżeli 

chodzi o stężenie, wartość natężenia tego pola elektromagnetycznego, to było bardzo niskie 0,2 przy 

wartości dopuszczalnej 7, w związku z tym nie ma realnego zagrożenia promieniowaniem 

elektromagnetycznym na terenie gminy. Kolejnym analizowanym komponentem były wody. Tutaj 

w tej tabeli przedstawione są jednolite części wód płynących na terenie Gminy Gostynin. Jak widać 

z tabeli stan praktycznie wszystkich wód oprócz jednolitej części wód powierzchniowych 

Rakutówka, oceniono jako zły. Nie jest to sytuacja, która występuje tylko na terenie Gminy 

Gostynin, ale generalnie wody na terenie całej Polski są w 90% w złym stanie i tak też występuje to 

na terenie Gminy Gostynin. Praktycznie wszystkie wody są zagrożone nieosiągnięciem celów 

środowiskowych. Jeżeli chodzi o zanieczyszczenia wód to poważnym źródłem zanieczyszczenia 

wód na terenie gminy są zanieczyszczenia pochodzenia rolniczego, które są odprowadzone do wód 

w sposób niezorganizowany, trudny do określenia pomiarowego. Związane jest to ze stosowaniem 

nawozów mineralnych oraz chemicznych środków ochrony roślin. Dodatkowo negatywny wpływ 

na wody maja także rozwinięta baza turystyczno-rekreacyjna. Turyści często pozostawiają po sobie 

sterty odpadów, zarówno na brzegach jezior, jak i w samych jeziorach, co również wpływa na 

zanieczyszczenie wód. Kolejną kwestią analizowaną w ramach Programu Ochrony Środowiska była 

gospodarka wodno-ściekowa. Jak widać z tabeli, z sieci wodociągowej korzysta 84,2% 

mieszkańców, czyli brak jest pełnego zwodociągowania gminy, co można uznać jako obszar 

problemowy. Znacznym obszarem problemowym na terenie gminy jest bardzo niskie 

skanalizowanie terenu gminy, gdyż na terenie gminy z sieci kanalizacyjnej korzysta zaledwie 13,2% 

mieszkańców. Ścieki, które są nieobjęte systemem kanalizacyjnym są gromadzone w zbiornikach 

przydomowych i wywożone taborem asenizacyjnym i w roku 2015 na terenie gminy istniało 1970 

bezodpływowych zbiorników oraz 221 przydomowych oczyszczalni ścieków.  

(Radny Szymon Szczypawka wrócił na salę posiedzenia). 

W najbliższych latach planowana jest budowa przydomowych oczyszczalni ścieków w pozostałych 

miejscowościach. Jednakże należy mieć na uwadze, że im jest to bardziej możliwe należy dążyć do 

zwiększenia skanalizowania gminy, gdyż te zbudowane zbiorniki bezodpływowe bardzo często są 

nieszczelne i powodują dodatkowe zanieczyszczenie wód. Kolejną kwestią analizowaną były 

surowce mineralne, tabela przedstawia wykaz kopalin pospolitych, bo tylko takie występują na 

terenie gminy i jak widać ze stanu zagospodarowania większość tych złóż już została skreślona z 

bilansu zasobów, bądź też eksploatacja złoża został zaniechana. Analizowaliśmy także gleby. Na 

terenie gminy nie są prowadzone badania jakości gleb, nie były prowadzone w ostatnich latach, 

jednakże gleby na terenie gminy są zdecydowanie dobre.  

(Radny Szymon Szczypawka opuścił salę posiedzenia). 

Ale w sąsiedztwie też gleb bardzo dobrych występują na południe i wschód gminy gleby słabe, 

czyli V i VI klasy. Jeżeli chodzi o gospodarkę odpadami na terenie gminy, to Gmina Gostynin 

przynależy do Związku Gmin Regionu Płockiego, tutaj tabela przedstawia masę zebranych 

odpadów komunalnych z podziałem na odpady zmieszane i segregowane. Zdecydowana większość 

zebranych odpadów to były odpady zmieszane i największa liczba odpadów została zebrana w 

miesiącu maju, ogólnie w miesiącach letnich. Gmina Gostynin osiągnęła wymagane poziomy 

recyklingu w roku 2015. Jeśli chodzi o poziom recyklingu i przygotowania do ponownego użycia 

odpadów komunalnych, czyli papieru, metali, tworzyw sztucznych i szkła, gmina osiągnęła wartość 

39,2%, czyli powyżej wymaganego poziomu na rok 2015, który wynosił 16%. Natomiast jeżeli 

chodzi o odpady budowlane i rozbiórkowe to gmina osiągnęła wartość 100%, czyli także powyżej 

poziomu wymaganego, który dla roku 2015 wynosił 40%. Analizowaliśmy też kwestię zasobów 

przyrodniczych. Na terenie Gminy Gostynin występuje bardzo dużo cennych form ochrony 

przyrody w postaci pomników, rezerwatów, obszarów chronionego krajobrazu, parku 

krajobrazowego, obszar Natura 2000 oraz zespołów przyrodniczo-krajobrazowych i użytków 

ekologicznych. Te formy ochrony przyrody zostały w szczegółowy sposób opisane w Programie 

Ochrony Środowiska. Kolejną kwestią analizowaną był poziom lesistości. Na terenie Gminy 



Gostynin powierzchnia lasów w roku 2015 wynosiła 8.354,96 ha, co dało lesistość na poziomie 

31% i ten wskaźnik lesistości jest wyższy niż średnia krajowa roku 2015, która wynosiła 30%. 

Należy dążyć do dalszego zwiększania lesistości szczególnie na nieużytkach. Jeżeli chodzi o 

zagrożenia poważnymi awariami, to istotnym zagrożeniem oraz stwarzającym możliwość 

wystąpienia awarii przemysłowych na terenie Gminy Gostynin, są rurociągi przesyłające ropę 

naftową lub produkty naftowe z PKN Orlen w Płocku. Dodatkowo zagrożenie poważną awarią 

mogą stanowić także transport substancji niebezpiecznych. Kolejnym krokiem w trakcie 

opracowania Programu Ochrony Środowiska było określenie celów i kierunków interwencji w celu 

poprawy jakości poszczególnych komponentów. Jeżeli chodzi o jakość powietrza, to zadania, które 

zostały wpisane do tego dokumentu, to termomodernizacja szkół na terenie Gminy Gostynin, 

realizacja założeń planu gospodarki nisko emisyjnej dla Gminy Gostynin, przebudowę dróg 

gminnych 19 odcinków oraz modernizacja i przebudowa dróg powiatowych, to jest zadanie 

powiatu.  

(Radna Elżbieta Tyszkiewicz wyszła z sali posiedzenia)  

W zakresie zagrożenia hałasem, to tutaj skupiliśmy się tylko na działaniach związanych w 

odpowiednich zapisach w miejscowych planach zagospodarowania przestrzennego lub też w SIWZ. 

Zadanie związane z obszarem interwencji pole elektromagnetyczne to również odpowiednie zapisy 

w miejscowych planach zagospodarowania przestrzennego. Jeśli chodzi o gospodarowanie wodami, 

to tutaj jeżeli chodzi o działania, które miały by być zrealizowane przez Gminę Gostynin to 

propagowanie zachowań sprzyjających oszczędzaniu wody poprzez działanie edukacyjno-

promocyjne natomiast jak już prowadzenie lokalnego, regionalnego monitoringu wód to już 

działanie, które będzie realizowane przez RDOŚ lub też inne jednostki ochrony środowiska, nie 

bezpośrednio przez gminę. W zakresie obszaru interwencji gospodarka wodno-ściekowa, to tutaj 

budowa przydomowych oczyszczalni ścieków, budowa kanalizacji sanitarnych dla wsi Sokołów i 

Zaborów Stary oraz budowa sieci wodociągowej na części wsi Sokołów, budowa sieci 

kanalizacyjnej w m. Bierzewice, budowa kanalizacji sanitarnej w m. Białe, Klusek, Miałkówek, 

Kazimierzów, przebudowa i rozbudowa stacji uzdatniania wody w m. Lucień, rozbudowa sieci 

wodociągowej na terenie całej gminy, budowa studni głębinowej w m. Józefków. W zakresie 

zasobów geologicznych skupiliśmy się tylko na odpowiednich zapisach w planach 

zagospodarowania przestrzennego, które by chroniły zasoby kopalin. W zakresie gospodarki 

odpadami, to tutaj zwiększanie poziomu recyklingu, uszczelnianie gminnego systemu 

gospodarowania odpadami komunalnymi, całkowite usunięcie wyrobów azbestowych z terenu 

gminy. W zakresie zasobów przyrodniczych, bieżąca pielęgnacja zasobów przyrodniczych, 

inwentaryzacja cennych obszarów przyrodniczych na terenie gminy, ochrona zasobów leśnych, 

także uwzględnianie w miejscowych planach zagospodarowania przestrzennego zapisów 

związanych z zwiększaniem lesistości i także tworzenie nowych obszarów chronionych. Zagrożenia 

poważnymi awariami, to tutaj skupiliśmy się tylko na szkoleniach z zakresu ratowniczo-gaśniczego, 

które miałyby być organizowane przez OSP na terenie gminy. I zadania związane z edukacją 

ekologiczną, to tutaj zostały wpisane działania związane z działaniami edukacyjnymi w szkołach na 

terenie gminy. 

Radny Jerzy Węglewski: ja chciałem zapytać Szanowną Panią, bo tutaj mamy o przekroczeniach 

dopuszczalnych norm hałasu. Ja jestem Radnym z okolic wsi położonych przy autostradzie, czyli 

Sokołów, Jastrzębia, Pomarzanki, tutaj Pan Marek Balcerzak, tutaj chciałem zapytać, czy w 

badaniach są przekroczone normy hałasu w tych miejscowościach? 

Pani Agnieszka Skrabut: tzn. tak jak już wspomniałam wcześniej, bezpośrednio na terenie gminy 

nie było prowadzonych w ostatnich latach tych badań. Jedyne to co są właśnie takie pośrednie 

wyniki związane z średnim dobowym ruchem pojazdów, na których możemy domniemać, że na 

pewno te przekroczenia występują, jednakże w ostatnich latach nie prowadzono na terenie gminy 

pomiaru. 

Radny Jerzy Węglewski: to mam takie pytanie, czy gmina Gostynin na wniosek mieszkańców może 

zlecić takie badania i ewentualnie o przy przekroczeniu tych poziomów hałasu wystąpić do 

odpowiednich organów o zabezpieczenie i usunięcie tych szkodliwych… 



Pani Agnieszka Skrabut: tak, tak, gmina może się zwrócić z prośbą o przeprowadzenie takich badań 

i wtedy jeżeli zostaną wykazane te przekroczenia podjąć odpowiednie działania. Tylko te badania 

wykonuje RDOŚ.   

Radny Jerzy Węglewski: rozumiem, czyli ja bym złożył taki wniosek do Pana Wójta do Urzędu 

Gminy, bym się zwrócił, bo mieszkańcy skarżą się na poziom hałasu w m. Jastrzębia i Pomarzanki, 

z tego co słyszę, Sokołów również w określonym czasie, żeby takie badania przeprowadzić i myślę, 

że te badania wskażą że te normy hałasu są przekroczone i wtedy podjąć odpowiednie kroki w celu 

wyeliminowania tych szkodliwych wpływów.  

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 269/XL/2018 została przyjęta 12 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

(Radna Elżbieta Tyszkiewicz wróciła na salę posiedzenia). 

 

Do punktu 16-go. 

Informacja Przewodniczących komisji o realizacji wniosków komisji. 

 

Komisja Zdrowia Pomocy Społecznej Oświaty Kultury i Spraw Mieszkaniowych:  

wniosków nie wypracowała. 

 

Komisja Budżetu i Finansów:  
wniosków nie wypracowała. 

 

Komisja Porządku Publicznego, Spraw Obywatelskich i Ochrony Przeciwpożarowej:  

wniosków nie wypracowała. 

 

Komisja Rewizyjna: wniosków nie wypracowała. 

 

Komisja Rozwoju Gospodarczego Rolnictwa Leśnictwa i Ochrony Środowiska:  

wniosków nie wypracowała. 

 

Do punktu 17-go. 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

Z-ca Wójta Andrzej Szyszka: Pan Radny Węglewski pytał o kanalizację w Sokołowie, czy jest 

odebrana, ewentualnie jakie uwagi, czy usterki?  

Protokół odbioru końcowego robót został sporządzony w dniu 25.01.2018 r., zaważone usterki i 

zalecenia komisji, to: odcinek D31-D30 przeciek na połączeniu rur przed studnią D30, odcinek 

D16-D17 zadolenie na długości ok. 15mb, odcinek D9-D10 poderwanie rur na długości ok. 9mb, 

odcinek D1-D2 zadolenie w okolicy studni D1 na długości ok 15mb, odcinek D27-D28 zadolenie 

oraz poderwanie rur od 14,4m do 46,4m, odcinek D20-D21 zadolenie oraz poderwanie rur, następne 

zalecenia to przywrócenie terenu do stanu nie gorszego niż przed rozpoczęciem robót na całym 

zakresie objętym inwestycją, przywrócenie pasa drogowego do stanu pierwotnego, doszczelnienie 

studni betonowej. Termin usunięcia usterek ustala się na dzień 30.04.2018 r. I oprócz tego komisja 

naniosła uwagi: uzupełnienie oświadczeń dotyczących działek nr: 101/1, 101/2, 101/9 i 71, 

wyjaśnienie rzędnych studni D28, przedstawienie protokołu odbioru pasa drogowego drogi 

gminnej, przedłożenie przedłużenia zabezpieczenia należytego wykonania umowy w terminie do 

31.01.2018 r. 

Radny Jerzy Węglewski: Panie Wójcie, czyli ja rozumiem, że kanalizacja jest odebrana w całości? 

Z-ca Wójta Andrzej Szyszka: tzn. odebrana, ale z tymi uwagami i usterkami, które przed chwilą 

odczytałem. 

Radny Jerzy Węglewski: a czy ta ilość usterek, o których Pan mówił, kilkanaście ja zapisałem 

sobie, czy to nie było przesłanką, żeby wstrzymać odbiór tej kanalizacji do usunięcia tych usterek? 

Bo teraz, jeżeli mamy odebraną, termin usunięcia usterek do 30 kwietnia, znając sytuację i życie, 

nie będą wykonane, bo nie pozwoli na to sytuacja pogodowa. Pan pewnie będzie zaprzeczał, bo 



sytuacja ze mną się toczy już od kilku lat odnośnie tej kanalizacji, Pan mi ciągle zaprzecza i Pan 

Wójt, ja swoje mówię i ja mam rację. I tutaj na pewno do 30 kwietnia nie będzie to wykonane. 

Teraz kwestia płatności, czy my będziemy musieli zapłacić za resztę tej kanalizacji?  

Z-ca Wójta Andrzej Szyszka: są naliczone kary. 

Radny Jerzy Węglewski: tak, wiem, że już jest naliczone 68tys. zł, wiem, że już prawie 500tys. zł 

jest wypłacone za wykonanie tej kanalizacji, mylę się Panie Wójcie? No niecałe.  

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: 488.495,92zł.  

Radny Jerzy Węglewski: już jest zapłacone i teraz już mamy naliczone prawie 70tys. zł kar 

umownych, czyli de fakto, nie mam kalkulatora nie będę liczył, ale my już żeśmy za tą kanalizację 

zapłacili w całości, a mnóstwo tych usterek jest do zrobienia. W terminie nierealnym do wykonania 

i teraz dowiaduję się, że kanalizacja jest odebrana. 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: ja tylko powiem, że nie zapłaciliśmy całości. Rada Gminy 

podejmowała w grudniu uchwałę o wydatkach niewygasających. 

Radny Jerzy Węglewski: ale mówię mamy naliczone 70tys. zł kar umownych, których nie będziemy 

płacić tak? To są kary za niedotrzymanie terminu.  

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: my wystąpiliśmy o zapłatę kar do przedsiębiorcy w tej wysokości, 

natomiast my nie zapłaciliśmy za całość inwestycji. Bo bodajże 80.265zł zostało podjęte na wydatki 

niewygasające, więc całość inwestycji nie została sfinansowana.  

Radny Jerzy Węglewski: ja rozumiem, czyli te 80tys. zł minus 70tys. zł, które już są naliczone kary 

umowne za niedotrzymanie terminu tylko, też jeżeli ten termin będzie dalej niedotrzymany, okaże 

się, że te kary za niedotrzymanie terminu będą wyższe niż ta kwota, której jeszcze nie zapłaciliśmy. 

I teraz jaka będzie dalsza droga, jak to będzie wyglądało? Bo w mojej ocenie wygląda na to, że my 

już to zapłaciliśmy, a kanalizacja jest wykonana tak jak jest wykonana, słyszę, że jest odebrana. W 

protokole wypisane są usterki, ja to rozumiem… 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: jest złożone zabezpieczenie nienależytego wykonania zadania i z 

tego zabezpieczenia będziemy starali się to uzyskać. 

Radny Jerzy Węglewski: a jeżeli ta kwota przekroczy? 

Sekretarz Gminy Marzena Bulińska: ale tego nie wiemy. 

Radny Jerzy Węglewski: wtedy zostaje znowu sprawa sądowa, tak jak z projektem budynku. 

Z-ca Wójta Andrzej Szyszka: gwarancja na tą inwestycję udzielona przez wykonawcę, tj. 60 

miesięcy od dnia podpisania bezusterkowego protokołu odbioru końcowego robót. I tak jak Pan 

Wójt powiedział zostało złożone przez firmę na tą rękojmie, która będzie podstawą ewentualnie do  

wyegzekwowania jakiś dodatkowych kwot. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: słuchajcie Państwo, 

sytuacja jest trudna.. 

Radny Jerzy Węglewski: ja tylko Panie Wójcie chcę powiedzieć, swoje zdanie takie, że ta 

kanalizacja, ta inwestycja nie powinna być odebrana, nie powinien być podpisany protokół odbioru, 

ponieważ jest tak dużo usterek, teren jest w takim stanie w jakim jest, Pan dobrze wie w jakim jest 

stanie, mieszkańcy wiele wag mówili na zebraniu sołeckim niedawno, co do wykonania tej 

inwestycji, a tu słyszę, że Urząd, komisja odebrała. Ja bym poprosił o protokół odbioru tej 

kanalizacji Panie Wójcie. 

Radny Marek Balcerzak: ja myślę, ze to jest, jedno moje generalne pytanie, czy ta kanalizacja 

dzisiaj nadaje się do użytku? 

Z-ca Wójta Andrzej Szyszka: nie, nie nadaje się i taki jest zapis w protokole. Komisja ocenia 

projekt jako niezdolny do eksploatacji. 

Radny Jerzy Węglewski: to dlaczego jest podpisany protokół odbioru Panie Wójcie? Jest 

nieskończony nie powinien być podpisany protokół odbioru. 

Z-ca Wójta Andrzej Szyszka: jest podpisany z uwagami. 

Pan Radny Piotrowski, apropo tego zjazdu, tu mam oficjalny dokument, żeby była jasność, decyzja 

zatwierdzająca projekt organizacji ruchu, zjazd z drogi wojewódzkiej, która była wydana 15 grudnia 

2017r. Więc jeżeli chodzi o pytanie, czy prawdą jest, że mamy dokumentację, tak mamy. Fakt, jest 

faktem, że z uwagi na praktycznie dwutygodniowy okres, na realizację tej inwestycji i fakt, że PRD 



nie podjęło się tego. Sam osobiście rozmawiałem jeszcze przed świętami, z Panem Michalakiem, 

powiedział, że nie ma takiej możliwości. Więc z formalnego punktu widzenia, jeżeli będą środki w 

budżecie nie ma problemu, żeby to zadanie w tym roku wykonać, tym bardziej, że ważność tej 

decyzji jest do końca 2018r.  

Radny Piotr Piotrowski: a jakiej wysokości to są środki? 

Z-ca Wójta Andrzej Szyszka: w tamtym budżecie było planowane 16tys. zł. 

Jeżeli chodzi o sprawę znaku, to ta informacja, ta sprawa została przekazana do ZK, więc 

praktycznie czeka na realizację. 

Radny Piotr Piotrowski: Panie Wójcie, to proszę o taką odpowiedź pisemną, to co dzisiaj Pan 

przedstawił dla mnie i dla Pana Sołtysa, żeby Pan Sołtys mógł mieszkańcom przedstawić. 

Z-ca Wójta Andrzej Szyszka: sprawa dróg, pozwólcie Państwo, że powiem ogólnie, nie trzeba 

nikomu wyjaśniać, że stan jest katastroficzny. Ja jeżdżę praktycznie codziennie, widzę i po prostu 

ręce opadają, to co się dzieje na drogach gruntowych. Tak, jak tutaj któryś z Państw Radnych 

powiedział, został ogłoszony przetarg, są złożone oferty, wstępnie została oferta wybrana na kwotę 

254.200zł, w tej chwili oferent jest wzywany do uzupełnienia dokumentów do 1 lutego i tam sobie 

zastrzegliśmy, że termin dostawy ma być w ciągu 7 dni od podpisania umowy. Ilość jaka została w 

ogłoszeniu podana, to jest 5.300 ton. Ja tu bym chciał wyraźnie powiedzieć, że z uwagi na tą 

sytuację, śmiem twierdzić, że to nie wystarczy. Nie wystarczy taka ilość kruszywa by przywrócić 

stan w miarę przejezdności tych dróg w skali potrzeb, jakie w tej chwili są na terenie gminy. Tak jak 

powiedziałem, to nie jest problem Gminy Gostynin, żeby była jasność, to jest problem sąsiednich 

gmin, sąsiednich powiatów. Gdybyście Państwo śledzili temat w internecie, jak to wygląda, to są 

dramaty, nawet na terenie miasta Płocka. Nawet na moi osiedlu, a mieszkam w Górach, gdzie po 

prostu prywatne posesje pływają. Jest to po prostu swoisty dramat. Nikt z natura nie jest w stanie 

wygrać. Więc, jeżeli chodzi o Pana odpowiedź na tę sprawę dróg. Ja jeszcze chcę powiedzieć jedno, 

chociaż to było mówione wielokrotnie, proszę Państwa, w momencie, kiedy spółki wodne przestały 

działać, rowy melioracyjne zostały pozostawione na pastwę losu. Efekt jest tego taki, że tego nikt 

nie konserwował, mało tego, niektórzy rolnicy z racji suchych lat, stwierdzali, że są niepotrzebne, 

były zaorywane. Podobna sytuacja, jeżeli chodzi o rowy przydrożne i przepusty. Sprawa tego 

zjawiska na terenie gminy, mamy np. sprawę Jaworka, gdzie przy drodze powiatowej przepusty nie 

działają. Rowy są pełne. Byłem na Skrzanach, osobiście, przy drodze powiatowej, rowy są 

pełniutkie, ta woda gdzieś musi znaleźć swoje ujście i cofa się na prywatne posesje. To jest takiej 

skali problem. Nikt przez lata tego nie konserwował na bieżąco, nie utrzymywał, nastąpiła 

kumulacja niekorzystnego zjawiska pogodowego i takie są efekty. A ogarnięcie tego w tej chwili, 

zrobienie takiego kompleksowego czyszczenia, czy konserwacji, to są potężne pieniądze. I ani 

Gminy, ani Starostwa nie będzie stać na to. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: rozumiemy, ale w miarę 

możliwości, to trzeba to po prostu popoprawiać, bo wiadomo, że z żywiołem trudno jest walczyć, 

ale jakieś działania powinny być. 

Radna Elżbieta Tyszkiewicz: ja chciałam się tylko odnieść, bo tutaj Pan Wójt mówi tutaj odnośnie 

tych przepustów, więc ja odnośnie przepustu, który jest przy drodze gminnej na Bierzewicach ja już 

nie raz zgłaszałam już od trzech lat. Ja już tutaj nie odzywam się, ponieważ ja swoją posesję też 

mam zalaną i wiem jaka jest sytuacja, wiem jakie są powody. Także odnośnie tego przepustu 

musiałabym może jeszcze raz powiedzieć, że jest ten beton wyrwany, Panie Wójcie, ja dzwoniłam 

do Pana Wójta, do Pana Jarka, mówiła, prosiłam, to nie jest od dzisiaj problem. Problem jest już 

odkąd powstał asfalt na Bierzewicach. Ale nikt nie reaguje, ja tego nie neguje, nie poganiam, ale też 

jest taka sama sytuacja. Jest to wyrwane, jeżeli ktoś zjedzie na pobocze, bo ma prawo zjechać, to 

dojdzie do wypadku. Ja o tym mówiłam już trzy lata. 

Radny Piotr Piotrowski: ja jeszcze poruszałem problem kanalizacji w Górkach Drugich, zlewa się 

woda z pół do tych studzienek. To bym tam prosił, żeby Pan Prezes, czy ktoś inny, zwrócili uwagę. 

Prezes ZK Paweł Czarnecki: myślę, że to nie do mnie.  

Radny Piotr Piotrowski: tak, a do kogo? 

Prezes ZK Paweł Czarnecki: ja jestem ofiarą tej sytuacji. Sprawa wód z pól to musicie zadbać Wy, 



jako Rada, czy gmina, żeby nie odwadniać pól poprzez zalewanie studni, poprzez zalewanie 

kanalizacji, ta woda nie jest moja, ja jestem ofiara tej sytuacji i dziękuję Panu, że Pan wystąpił i 

odwracam pytanie, kiedy uporządkujecie sprawę na Górkach, że będzie mogła funkcjonować 

studnia i będzie mogła funkcjonować oczyszczalnia. Dziękuję, że Pan poruszył ten temat. 

Radny Piotr Piotrowski: ale może w jakiś sposób to zabezpieczyć, żeby nie uszkodzić tej instalacji.  

Prezes ZK Paweł Czarnecki: zabezpieczenia robimy cały czas, ale woda ingeruje w nasze instalacje 

i doprowadza do tego, że przez 5-6 miesięcy nie możemy sobie jeszcze poradzić ze studnią na 

Dąbrówce, żeby ją przywrócić do użytkowania. Jesteśmy na etapie końcowym, ponieśliśmy dość 

wysokie straty i to jest woda z pól, to nie jest woda mieszkańców. 

Radny Piotr Piotrowski: to w takim przypadku prośba do Pana Sołtysa, niech zwróci mieszkańcom 

uwagę, żeby jakoś to zabezpieczyli. 

Sołtys sołectwa Górki Drugie Roman Gientka: ale co mieszkańcy mogą zrobić, jak to kanalizacja 

źle wykonana była, były umieszczone z nisko studzienki i to się teraz wszystko wylewa z piasku, z 

ziemi. 

Prezes ZK Paweł Czarnecki: bo odwadniacie pole poprzez naszą kanalizację. 

Sołtys sołectwa Górki Drugie Roman Gientka: niech Pan przyjedzie i zobaczy, czy ktoś sobie 

odwadnia jakieś pole. 

Radny Piotr Piotrowski: ale prosiłbym, żeby to w jakiś sposób zabezpieczyć. 

Prezes ZK Paweł Czarnecki: my zabezpieczenia robimy. 

Sołtys sołectwa Górki Drugie Roman Gientka: za nisko są studzienki i trzeba podnieść je do góry, 

żeby się nie wlewała wierzchem z pól woda do tych studzienek. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: interpelacja jest złożona, ale tutaj 

technicznie w dyskusji nie rozstrzygniemy. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: Szanowni Państwo, przypomnijcie sobie, chociaż część z Państwa 

2011 rok, po mokrym 2010 roku, mieliśmy identyczną sytuację. Wszystkie drogi rozjeżdżone, 

wszystkie podtopione, ja wtedy apelowałem, bo przepust, o którym tutaj Pani Radna Ela 

Tyszkiewicz mówi, jak najbardziej, tutaj Zakład ma doprowadzić do stanu używalności, ale sam 

przepust to jest jedna rzecz, a rowy, które odprowadzają od przepustu to jest druga rzecz. A to są 

rowy prywatne. I apel, który ja w 2011 roku składałem, powiedziałem, mamy za sobą rok mokry 

2010 i 2011, przyjdą lata suche, znowu wycisza się wszyscy i uspokoją i tak było. 2015, 2016 rok 

suchy, nikt w rowach prywatnych, jeszcze raz podkreślam, nic nie zadziałał. Przyszedł kolejny rok 

mokry, ja wtedy też mówiłem, że przyjdzie kolejny rok któryś, który będzie mokry i znowu 

będziemy skakać sobie do oczu, a wina jest nas wszystkich. Czyli wszystkich użytkowników i 

właścicieli rowów, nie tylko jest to wina gminy. O swoje rowy przy drogach gminnych zadbamy na 

pewno i doprowadzimy do stanu używalności, natomiast to nie rozwiąże problemu, jeżeli wszyscy 

się nie weźmiemy, każdy za swój rów przy swojej posesji. 

Radny Marek Balcerzak: ja krótko chciałem się odnieść, Panie Wójcie, ja bym prosił o 

przeanalizowanie, był przetarg na tłuczeń około 250tys. zł, taka była oferta, jak tutaj Pan Andrzej 

powiedział. My mamy na bieżące utrzymanie 770tys. zł dzisiaj, może trzeba przeanalizować i po 

prostu zakupić troszeczkę większą ilość, myślę, że ta cena jest niższa niż była przewidziana, zimy 

na razie też nie ma, więc takich wydatków nie ma. Mamy sytuację, myślę, wyjątkową w tym roku. 

Jeżeli będzie potrzeba, to myślę, że tutaj Rada Gminy, jeżeli w ciągu roku tych pieniędzy braknie, to 

myślę, że z oszczędności, chociażby z przetargów, ja już własnymi słowami się zobowiązuje, że 

będę za tym, żeby zwiększyć na bieżące utrzymanie dróg tą kwotę 770tys. zł. Mówię, jako, że 

sytuacja jest w tym roku wyjątkowa. I należałoby tego tłucznia zabezpieczyć już teraz, wcześniej, 

wiosną, nie czekać do wakacji, czy do jesieni. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: to ja chciałem tylko dodać, bo właśnie przetarg pokazuje, bo 

niejednokrotnie do nas docierają sygnały, do mnie, do Zastępcy, do Pana Jarka, że kupujemy bardzo 

drogo, że można kupić za 25zł za 35zł, padają takie kwoty. Jakoś dziwnie nikt do przetargu z takimi 

kwotami nie przystąpił. Kolejne kwoty to jest 60-65zł, ta jest akurat 47zł, jedna z tańszych, więc 

gdzie są te 25-35zł. Więc nie słuchajcie takich bredni, które do was, tam kiedykolwiek docierają, bo 

do mnie one bardzo często docierają, że za 35zł już można kupić i dowiozą na miejsce. Dziwnie, że 



do przetargu taki oferent nie staje. Ja bym nawet dał 40zl i bylibyśmy szczęśliwi, ale to jest 

nieprawda. 

Radny Jerzy Węglewski: Panie Wójcie, Szanowni Państwo, tutaj słowo do Państwa Radnych, no na 

tej sesji przegłosowaliście Państwo 650tys. zł dotacji do dróg powiatowych, w ubiegłym roku 

poszło prawie 400tys. zł, także przez dwa lata mamy 1mln. zł, a problemy znacie i zgłaszacie, także 

tutaj odpowiedź dajcie sobie sami, gdzie są pieniądze, skąd wziąć na te nasze drogi gminne. 

 

Do punktu 18-go. 

Przyjęcie protokołu, z poprzedniej sesji.  

Protokół z obrad XXXIX Sesji Rady Gminy został przyjęty 12 głosami za.  

 

Do punktu 19-go. 

Sprawy różne i wolne wnioski. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: odczytał pismo Komendanta 

Powiatowej Policji w Gostyninie, które stanowi załącznik do protokołu. 

Odczytał informację, Miejskiej Biblioteki Publicznej im. Jakuba w Gostyninie, która stanowi 

załącznik do protokołu. 

Odczytał informację Naczelnika Urzędu Skarbowego w Płocku, która stanowi załącznik do 

protokołu. 

Odczytał pismo Sołtysa wsi Osiny, które stanowi załącznik do protokołu. 

Odczytał pismo Marszałka Województwa Mazowieckiego, które stanowi załącznik do protokołu. 

Odczytał rozstrzygnięcie nadzorcze dotyczące uchwały nr 249, które stanowi załącznik do 

protokołu. 

Radny Piotr Piotrowski: Szanowni Państwo, mam przygotowany jedne wniosek o treści: „Panie 

Wójcie! Mając na uwadze przeciąganie się na miesiące jesienne prac związanych z wykonaniem 

inwestycji w latach poprzednich i trudności jakie to za sobą pociąga oraz fakt zabezpieczenia przez 

Radę bardzo dużych środków inwestycyjnych w roku 2018, chcemy szczególnie uczulić Pana Wójta 

i pracowników gminy aby dołożyli wszelkich starań celem sprawnej realizacji wszystkich 

planowanych zadań w roku bieżącym. W zawiązku z powyższym w imieniu Klubu Radnych 

składam wniosek o przedstawianie na każdej sesji Rady Gminy pisemnej informacji ze stanu 

realizacji wszystkich zadań inwestycyjnych z podaniem etapu, na jakim się znajdują oraz 

ewentualnych napotkanych z tym problemów”. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: no to jest Panie Wójcie stanowisko 

Klubu, no tak, żebyśmy wspólnie informowali się tak, odnośnie tego na jakich etapach są te 

inwestycje. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: Szanowni Państwo, ja oczywiście w sprawozdaniu informuję i w 

dzisiejszym sprawozdaniu również informowałem, że jest zlecone wyliczenie tych odcinków dróg, 

zamawiane są mapy na te drogi, także realizujemy od samego początku roku. Druga rzecz, chciałem 

się odnieść do tego pisma Komendanta Powiatowego Policji, który prosi w tym piśmie o 

odpowiedź, więc chciałbym dzisiaj przynajmniej jakieś tam Państwa zdanie znać na ten temat, bo 

chciałbym w tym tygodniu, bądź w przyszłym odpowiedzi udzielić. Moje zdanie, jako Wójta jest 

takie, że w tym roku dużej pomocy udzielamy generalnie Powiatowi, jeżeli chodzi o drogi, bo jest 

to kwota 650tys. zł, więc jak gdyby na ten rok myślę, że kolejnej tej kwoty na zakup samochodu dla 

Komendy Powiatowej Policji, trudno nam będzie zabezpieczyć i wygospodarować takie środki. 

Tym bardziej, że w ubiegłym roku wsparliśmy Powiatowa Komendę Policji, w wysokości 36tys. zł, 

przekazanie tego samochodu ma nastąpić prawdopodobnie jutro z tego, co mnie tam wcześniej 

informował Komendant Powiatowy Policji, w związku z tym, w tym budżecie, jaki przyjęliście 

Państwo w grudniu będzie nam trudno znaleźć kwotę 40tys. zł, o których tutaj Komendant mówi. 

Czy takiej odpowiedzi mogę Komendantowi udzielić? 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: tak, też taka była informacja 

dżentelmeńska w tamtym roku, że dofinansowaliśmy na cały samochód.. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: na pół. 



Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: tzn. na pół, tu chodzi o dotację. I w 

tym roku, rzeczywiście nie mamy jak tego wsparcia udzielić. 

Radny Zygmunt Kieplin: ja też jestem przeciwny udzielania pomocy Policji, dlatego, że w 2017 

roku Minister Spraw Wewnętrznych Administracji, przekazał kilkanaście milionów złotych dla Ojca 

Rydzyka. A w tej chwili policja występuje, żeby dofinansować do samochodu.  

Radny Marek Balcerzak: Panie Wójcie, ja jeszcze chcę do tego wniosku się odnieść, ja myślę, że 

będzie to wspólną mobilizacją, żeby w postaci tabelarycznej, ja myślę, że dla pracownika, czy 

pracowników, którzy się tym zajmują też będzie to pomocne. Myślę, że nawet takie rzeczy sobie 

przygotowują, żeby spisać w postaci tabelarycznej wypisać, ja już nie mówię, że wszystkie 

inwestycje, ale te które są istotne, te powiedzmy roboty budowlane, czyli drogi, ewentualnie 

kanalizację, wodociągi i wpisać jednym słowem dokładnie, np. „zlecono wykonanie projektu”, 

„wykonano projekt”, np. „zlecono wznowienie granic”. Jeżeli ja będę widział w jednym miesiącu w 

drugim, trzecim, czwartym ten sam wpis, że np. „zlecono wykonanie mapy”, no to wtedy stwierdzę, 

że coś jest nie tak. I tu uważam, że wcale nie będzie dużo pracy dla pracowników, jeżeli sobie 

odhaczą w takiej tabeli, w danej chwili co zostało zrobione. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: zrobimy. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: w związku z tym, że jest to 

wniosek więc proponuję ten wniosek przegłosować. 

Wniosek Klubu Radnych został przyjęty 12 glosami za.  

Radny Jerzy Węglewski: Panie Wójcie, ja chciałem zapytać jeszcze w sprawie pisma, które Pan 

wystosował do Starosty Pana Tomasza Matuszewskiego w dniu 29 listopada 2017r. odnośnie 

możliwości budowy drogi powiatowej Sierakówek-Sokołów, chciałem zapytać, czy jest jakaś 

odpowiedź Starosty? 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: jak wcześniej wspomniałem, Starostwo miało się do końca stycznia 

wypowiedzieć. Ale nie ma żadnej odpowiedzi. 

Radny Jerzy Węglewski: czyli nie ma żadnej odpowiedzi. 

Sołtys sołectwa Sierakówek-Kleniew Bogumiła Baraniak: ja chciałam się zapytać Radnych i Pana 

Wójta, kto zaproponował właśnie te drogi, dofinansowania powiatowe? Czy my możemy, jako 

Sołtysi wiedzieć, coś na ten temat? 

Radny Jerzy Węglewski: Szanowana Pani Sołtys, z pisma, które ja uzyskałem od Starosty, te drogi 

zaproponował Pan Wójt i wskazał te konkretne odcinki. To jest na piśmie, mam to pismo, mogę 

Pani przedstawić. 

Sołtys sołectwa Sierakówek-Kleniew Bogumiła Baraniak: to Panie Wójcie, bardzo mi przykro, bo 

my też mamy drogi powiatowe na Kleniewie, w stronę Osin i przykro mi, że nie spotkały się też 

tutaj na tej liście, żeby je dofinansować, bo są naprawdę w ciężkim stanie te drogi. Jeszcze chciałam 

się tutaj zapytać, co do tej ścieżki pieszo-rowerowej, no też mi bardzo przykro, bo od wielu, wielu 

lat i wiecie Państwo, że mamy drogę tak ruchliwą, szkoła jest bardzo blisko drogi krajowej i ja non 

stop otrzymuję od Państwa odpowiedź, że nie macie pieniędzy. A tutaj właśnie, no jest, no to jest mi 

bardzo przykro. W tej chwili też otrzymałam, bo ja rok, rocznie wysyłam takie pisma, czy z tą 

ścieżką, czy z chodnikiem i teraz otrzymałam też, że nie było zgody mieszkańców. Uważam, ze nikt 

nie rozmawiał z mieszkańcami, to na pewno, a tutaj jeszcze to, że jest ta ścieżka pieszo-rowerowa. 

To jest naprawdę przykre dla nas, jako mieszkańców i dla mnie osobiście porażką. A jeszcze 

chciałam zapytać, czy droga asfaltowa ten odcinek u mnie w Sierakówku, ten nowy, czy został już 

odebrany przez Urząd Gminy? 

Z-ca Wójta Andrzej Szyszka: tak został odebrany. 

Sołtys sołectwa Sierakówek-Kleniew Bogumiła Baraniak:  a czy wszelkie jakieś tam w protokole są 

ujęte zaniedbania? 

 

 Z-ca Wójta Andrzej Szyszka: to musiałbym zajrzeć do protokołu, bo teraz nie jestem w stanie 

odpowiedzieć. 

Sołtys sołectwa Sierakówek-Kleniew Bogumiła Baraniak: bo jak rozumiem, to Państwo 

widzieliście tą drogę?  



Wójt Gminy Edmund Zieliński: tak 

Sołtys sołectwa Sierakówek-Kleniew Bogumiła Baraniak:  no ja nie jestem zadowolona, powiem 

szczerze, z wykonania tej drogi, bo poszło tych pieniążków dużo, a nie jest ta droga bardzo dobra. 

Sołtys sołectwa Helenów Antoni Żebrowski: rozmawiamy dużo na temat mokrego roku i jest 

problem na drogach, czy rowach, ale mówmy, nie wiem, może ktoś powinien się zająć odpływem 

wody główną rzeką. Tak jak u mnie, tam co mieszkam przez Helenów przechodzi ta główna rzeka, 

ona jest tak przez bobry drzewami załadowana, że ona nie ma koryta przepływu. Mówimy o tym, że 

my powinniśmy czyścić, niech ochrona środowiska się tym zajmie, bo bobry kładą drzewa bez 

pozwoleń. Mi się zdaje, że tym trzeba byłoby się zająć. Nie wiem, do kogo to, ale ktoś powinien 

pomyśleć. Druga sprawa, rowy, popatrzmy wszyscy, na wzniesieniu przy powiatowych drogach, 

rowy są pokopane po dwa metry, po co te rowy, komu? A tam, gdzie jest akurat potrzeba to rowu 

nie ma.  

Sołtys sołectwa Marianka-Górki Pierwsze Jerzy Sztopel: ja do Pana Wójta i do Wysokiej Rady, ja w 

kwietniu 2016 roku wystąpiłem do Zarządu Dróg, dostałem odpowiedź właśnie, że ten temat tego 

zjazdu to jest w kwestii Pana Wójta. I w 2016 zaraz przeznaczyliśmy z funduszu sołeckiego na 

dokumentację kwotę 4.400zł na dokumentację. Ta dokumentacja miała być zrobiona. Minął 2016, 

minął 2017 i zjazd nie jest zrobiony. Był raz już śmiertelny wypadek, później elektrycy wyjeżdżali, 

chłop agregat ciągnął, samochód wyjechał na drogę wojewódzką i teraz tyle czasu upłynęło i nie ma 

jeszcze odpowiedzi. Ostatnio byłem u Pana Wice Wójta, to powiedział mi, że PRD się nie wyrobiło, 

nieprawdą jest, bo Zarząd by to zrobił, czy tam PRD, tylko nie było wszystkiej dokumentacji do 

końca. Z tablicą 6, czy 7 sesję zgłaszam. Jest ciężka tablica, ja sam jej nie podniosę, bo bym poszedł 

i przykręcił, do tej pory jest niezrobiona. To jak my dbamy o wizerunek naszej wsi, czy gminy, my 

zgłaszamy, a tu się nic nie dzieje. 

Sołtys sołectwa Sierakówek-Kleniew Bogumiła Baraniak: ja jeszcze jedno chciałam, w związku z 

tym, że tu jest zapotrzebowanie na ten gruz, Panie Wójcie, ja ostatnio dostałam naprawdę na tą 

drogę ziemię, ja nie dostałam żadnego gruzu, tylko ziemię, pogorszyło to stan drogi, jaki był 

wcześniej, do tego co zostało nasypane. Bo tam po prostu ugrzęźli mieszkańcy. Ja swoje drogi 

chciałabym, żeby były poprawione, ale nie takim materiałem. I zgłaszam swoje wszystkie drogi do 

poprawy.  

Wójt Gminy Edmund Zieliński: ja chcę się jeszcze odnieść do tych dróg powiatowych, oczywiście 

my jesteśmy w stanie przedstawić pełną listę dróg powiatowych do modernizacji, do budowy, jak 

najbardziej, ale one muszą być zgodne z priorytetami Starostwa Powiatowego i to są uzgodnienia, 

które były prowadzone, na które oni.., bo to my nie budujemy tylko za nasze pieniądze, tylko oni 

muszą mieć również w swoim budżecie te odcinki i odpowiednie kwoty zabezpieczone. Więc to 

wynika z uzgodnień, jakie są priorytety Starostwa Powiatowego, jeśli chodzi o budowę dróg 

powiatowych i w uzgodnieniu z tym, taka lista została zaproponowana przez nas.  

Radny Marek Balcerzak: ja jeszcze jedno zdanie, ja uważam, że generalnie Rada podjęła decyzję o 

dofinansowaniu dróg powiatowych. Ja uważam, tak jak uważałem wcześniej, że jest to dobry 

kierunek. Gdybyśmy tymi pieniędzmi nie wspomogli powiatu, to powiat mając swoje pieniądze 

przeznaczyłby je na te obszary, gdzie to dofinansowanie otrzymywał, a dofinansowywały wcześniej 

gminy Szczawin, Sanniki, my wcześniej żeśmy nie dofinansowywali. Trochę się może to 

skumulowało, że ta dotacja  w tym roku jest duża. Ja uważam, że jest to dobry kierunek i sprawa 

jest otwarta, uważam, że już powinniśmy rozmawiać z powiatem, jakie ewentualnie drogi jesteśmy 

w stanie dofinansować w roku 2019 i w latach następnych. Wiąże się to z tym, że powiat powinien 

opracować dokumentację. Mając dokumentację można ubiegać się o środki zewnętrzne. Jeżeli 

chodzi o powiat, no to w piątek będzie podpisywana umowa na wykonanie drogi, gdzie 50% będzie 

przyznanych środków na drogę właśnie w kierunku od ul. Ziejkowej, w kierunku Choinka i 

Kazimierzowa. Także to jest bardzo duży zastrzyk pieniędzy i dla powiatu od Marszałka 

Województwa Mazowieckiego, ale to będzie służyło mieszkańcom. To nie jest droga dla mnie 

powiatowa, czy gminna. U mnie też została zrobiona droga powiatowa w ubiegłym roku, gdzie 

powiat włożył 500tys. zł, przy tym, że gmina wspomogła 100tys. zł, więc gro środków było 

powiatowych, to była droga, która była też prawie, że nieprzejezdna, a dzisiaj nie wymaga żadnego 



wkładu. Jeździ się po niej, co więcej, gdyby tej drogi nie było, nie można byłoby dojechać do drogi 

gminnej, która jest kontynuacją, która też była utwardzona. Więc ja myślę, że to jest dobry 

kierunek, trzeba się tylko zastanowić rozsądnie, które drogi ewentualnie następnie robić. 

Radny Zygmunt Kieplin: z tej drogi będą korzystać 4 wsie. Na dzień dzisiejszy można powiedzieć, 

że ta droga jest nieprzejezdna. 

Radny Jerzy Węglewski: ja się zgadzam z Panem Radnym Markiem, tylko mam pewne takie uwagi, 

odnośnie jeszcze tych pism. Starostwo wystąpiło do Pana Wójta o wskazanie odcinków dróg, Pan 

Wójt wskazał 5 odcinków. Tutaj w tych wskazanych odcinkach nie było tego chodnika w 

Białotarsku, on się później znalazł nie wiadomo skąd Panie Wójcie, bo tego chodnika Pan nie 

wskazał w tym piśmie. Skąd on się tu znalazł, z kim Pan to uzgadniał, bo dyskusji, w ogóle o tych 

drogach na żadnej komisji, ani na sesji nie było dyskusji, które drogi, ewentualnie gmina chce 

dofinansować powiatowi. Pan Starosta w odpowiedzi na moje pismo na temat budowy dróg, a 

konkretnie tej drogi, o którą ja wnioskuję Sokołów-Sierakówek, odpowiedział mi, że Pan Wójt 

wskazał te drogi i te drogi budujemy, ponieważ te drogi chce gmina dofinansować. Gdyby gmina 

wskazała inne drogi to byśmy też te budowali. Także taka jest prawda Panie Wójcie. Nie tak, że 

były jakieś uzgodnienia, że to Pan Starosta wskazał. Ja mam to na piśmie Panie Wójcie, ja już 

mówiłem o tym. Trzeba te zdania mówić i prawdę, nie jak to wygląda od tyłu. Tutaj Pan Marek 

mówi, że, tak, że dobry kierunek, ja też uważam, że dobry kierunek, dofinansowujmy drogi, ale ja 

od 8 lat składam pisma do Starostwa o drogę Sokołów-Sierakówek. W tym czasie jest zrobione 

przez powiat chyba już, nie wiem, kilkanaście, albo kilka odcinków na terenie gminy, na terenie 

naszej gminy, nie mówię o innych gminach, m. in. W Hucie Nowej jest zrobiony kawał drogi 

powiatowej i teraz jest kolejny kawał drogi w Hucie Nowej robiony drogi powiatowej, z dotacją 

150tys. zł gminy. Na drogę Sokołów-Sierakówek, powiat mówi, że nie ma pieniędzy. Ale są 

pieniądze na chodnik w Białotarsku. Dlatego mówię, wybór tych dróg, dokonuje się gdzieś w 

kuluarach poza w ogóle jakąkolwiek dyskusją publiczną Panie Wójcie. I teraz, czy to Starostwo 

wymusza na Panu te drogi, czy to są Pana decyzje, z pism, które ja mam, wynika, że to są Pana 

decyzje, Panie Wójcie, nie Pana Starosty. A nawet jeżeli Pana Starosty, w niczym by nie 

przeszkadzało, wskazać wszystkie drogi powiatowe, że jest Pan w stanie dofinansować, niech sobie 

Starostwo wybierze, które chce robić w tym roku. Pan by miał czyste ręce, my byśmy mieli czystą 

sytuację. Ale najważniejsze, trzeba było o tych sprawach dyskutować na komisji, czy na Sesji Rady. 

Przedstawić, że jest wniosek Starostwa, że chcą budować, że chcą, żebyśmy dofinansowali. Nie 

było Panie Wójcie dyskusji, ani na komisji, ani na Sesji. Później ja słyszę od niektórych Radnych, 

że ja nie chodzę na komisję, a po co ja mam chodzić na komisje, jak tam tylko jest przyklepnięcie 

uchwał Klubu Radnych, na Sesji jest to samo, nie ma żadnej dyskusji. A tematy rzeczywiście 

ważne, nie są zgłaszane do dyskusji, ani na komisji, ani na Sesji. A tematy, które są takie sobie, no 

to oczywiście. Klub Radnych zdecydował wcześniej, wszyscy podnieśli ręce, zdecydowana 

większość, bo jest większość i tak to zarządzanie w gminie wygląda, Panie Wójcie. Tak nie 

powinno być. To jest uwaga szczególnie do Państwa Radnych. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: dziękuję bardzo, myślę, że 

wyczerpaliśmy dzisiejsze posiedzenie.  

 

Do punktu 20-go. 

Zakończenie obrad Sesji. Zakończono o godz. 10.45 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski podziękował Radnym, Wójtowi 

Gminy, Z-cy Wójta Gminy, Sekretarzowi Gminy, Skarbnikowi Gminy, Prezesowi ZK, Prawnikowi, 

Kierownikom Urzędu Gminy, Sołtysom i wszystkim obecnym za uczestnictwo w obradach XL Sesji 

Rady Gminy i zamknął je. 

 

Protokółowała: 

A. Maślana    

Przewodniczący Rady Gminy 

                Tomasz Bronisław Lewandowski 



 

 

 

 


